
 

   
Ref: LBO –BESTYRELSESMØDE 10/5-22 17:00-20:00. 

Deltagere: Nicolle, Stinna, Winnie, Jette, Trine, Tine, Nete, Esben og Thomas. 

Afbud: Anders, Marianne, Charlotte og Rikke og elevrådet. 

Ref: Esben Nielsen 

Sted: Pauserum. 

  

1.Referat fra sidste møde: Godkendelse eventuelle spørgsmål/ opmærksomheder. Referatet 

har været sendt rundt til godkendelse og bliver efterfølgende lagt på hjemmesiden. 

 

2.Sidst nyt fra Elevråd: Bestyrelsen vil meget gerne høre mere, om aktiviteter i forbindelse 

med 6.klasses overgang til Borgerskolen. Punkt igen til kommende møde, da elevrådet ikke 

deltog på mødet.  

Der var et ønske om, at elevrådet lavede noget synligt i forhold til et pengebeløb, der bliver 

mindre, hvis der f.eks. ødelægges noget med vilje, som der har været tidligere. Det beløb, der 

er tilbage på et oplyst tidspunkt, kan elevrådet bestemme over. Bruges til bolde eller lign.  

Elevråd fortæller om det næste gang.  

Vi drøfter dog filmen: Efterspillet med mere. Det er den film nogle af eleverne fra skolen 

spillede med i.  

Thomas fortalte lidt om det, da han var med over se den. Det var en god film, der gjorde 

indtryk. Linket findes på Red barnets side. 

3.Evaluering af landsbyfest:  Stinna var meget begejstret. Jette snakkede også med andre, 

der kiggede forbi. Svært for folk at finde diskotek. Der skal være mere opmærksomhed på at 

få folk rundt.  

Eksempler på tiltag: Bruge klasselokaler mere, flere boder. Klasser, der står for hver en bod. 

Mulighed for at købe Kaffe og kage. Involvere forældrene mere. Børnehaven, hoppeborg, 

bamsevennerne. Mulighed for at købe drikkevare.  

Holde det en fredag, da mange af de mindste gerne ville være der længere. Omvendt er der 

også mange familier, der ikke vil en fredag. 

Der blev et overskud på 2675 kroner, som går til elevrådet. 

Der kom mange gode forslag på f.eks. konkurrence, hvert barn donerer et stykke legetøj, som 

kommer på aktion, loppemarked...  

Bestyrelsen vil gerne hjælpe til. 

Der bliver sendt evalueringsskema ud til forældre, så vi kan få flere ideer. 

 



 

   
4.”Vild med vilje” opfølgning (Trine).  

Trine har være forbi og fortælle i Landsbylauget om ”Den vilde landsby Park”. Trine fortæller 

om planerne. Specialskolen skal have et område med Bålhytte og legeplads. Der bliver et 

paddehul, hvor der kommer masser af liv. Det er arealet på den anden side af vejen.  

Trine fortæller om mulighederne et Landsbylaug har, i forhold til, at søge fonde til shelters og 

bålplads. Så naturligt som muligt. Naturlandet er en mulighed.  

Vi samarbejder gerne fra Landsbyordningen om forskellige projekter. 

Ideer til naturligt inventar, Trine viser og fortæller. 

Insekthotel kan blive helhedsplan for byen.   

Social virksomhed. Vi støtter gerne. Godt i børnehaven. 

Muligheder fra samarbejde med i byen. 

Appen ”i naturalist” Trine viste den og opfordre os til at bruge den. 

Vild Lolland. 

Trine inviteres til lærermøde.  

Forslag om at udbrede appen til vikarene, så de også kender til mulighederne, der ligger i den.  

 

 

5. Planer om læringsmiljøer Ude/ inde. 

 Orientering om kommende planer ude, vi afventer en byggetilladelse. 

Inde: Vi flytter håndarbejde ned ved siden af sløjd og billedkunst. Bedre i forhold til håndværk 

og design og tankegangen om at arbejde på tværs. Det bliver også en klar fordel i forhold til 

personale og oprydning. Det gamle håndarbejde-lokale kan så indtages af børnehaven til 

motoriktræning, møder og andre relevante aktiviteter. Vi påbegynder flytningen sidste uge 

inden ferien. 

Endvidere er der et ønske om at flytte lærernes forberedelse ned på biblioteket og flytte 

bibliotek op, Så det kan blive en aktiv del af hverdagen. Skal bruges mere som læringscenter 

til projekter og gruppearbejde og understøttende undervisning.  

Det kræver dog tilladelse og brandeftersyn. Vi er dog optimistiske, og håber på opstart ved 

ferien, men vi må se hvad der sker.  

 

 

 

 



 

   
6.  Synlig strategi. 

Vi drøfter mulighederne, inviterer børnehuset og blå anemone til flere arrangementer. Der er 

bestilt teater til august. 

Tværfagligt samarbejde. 

7.Pause (Sandwich og vand) Elevrådet deltager frem til pausen. 

   

 

8.Personaleorientering: Status.  

Orientering om pædagogstilling til børnehaven. Der var desværre ikke nogen brugbare   

ansøgere, så stillingen er i genopslag. Vi håber flere som bliver færdiguddannet til sommer, så 

vil søge den. 

Der er slået to lærerstillinger op. Vi har et stærkt kandidatfelt, så vi er sikker på, vi nok skal 

finde to, der er egnet. 

Institutionsleder og souschef er slået op. Der vil være samtaler i uge 23 og 24 og ansættelse 

til 1/8. 

 

 

9.Nyt fra Børnehaven og dagplejen. 

Der er til dagsorden vedhæftet: Tilsynsrapport Øst og Kids Østofte. De vil også være printet til 

mødet. Kort gennemgang, da vi har drøftet tilsyn ved sidste møde. 

Den ser godt ud, vi drøfter udviklingsperspektivet, og hvad vi skal have fokus på. 

Der vedlagt brugbare anbefalinger, som vi tager udgangspunkt i fremadrettet. 

Dialoghjulet. Bliver lavet på alle børn.  

God drøftelse, finde en måde at bruge dialoghjulet så konstruktivt som muligt. 

Kommende aktiviteter i børnehaven: 

Bedste /Olde-dag den 20/5. Der bages boller med børnene. Spændende hvor mange der 

dukker op. 

Koncert i Rødby 25/5. Dagpleje og børnehave. 

Karneval 3/6. Dagplejere og børnehave. 

Zoologisk have i Nykøbing 8/6. Børnehave og dagpleje 

BOOKET til koloni i september.  Naturskolen 5 til 7 sep. 



 

   
 

10.Nyt fra SFO. 

De voksne skal være mere rundt. Det opleves stadig, at de klumper sig, og ikke er der hvor 

børnene er. Skal medarbejderne være delt op i områderne. Vi skal være der for børnene. 

Der skal udarbejdes et forventningspapir, der blandt andet skal bruges til orientering til vores 

studerende. 

Hvad er det for en dannelse, som vi gerne vil give de studerende med videre.  

Info om kommende SFO 2-fest i Horslunde 

De fire landsbyordningerne og juniorklubben i Nakskov. De øvrige har meldt afbud.  

Det bliver i Søllested næste år. 

 

11. Kommende bestyrelse: Retningslinjer og status på kandidater. 

Udlevering af liste. Vi drøfter listen og retter til. Håber vi næste gang har en bestyrelse klar 

ved fredsvalg. Ellers må vi have et digitalt valg i juni. 

 

12: Opfølgning på kommunikation.  

Vi orienterede om kommende arrangement med Rikke Yde 1/6. Hvor bestyrelsen også er 

velkommen. 

Der bliver spurgt ind til, om hvor mange plejefamilier vi har på landsbyordningen i forhold til 

muligheder for netværk og foredrag. Både hvis man er plejefamilie eller har et barn anbragt. 

 

13: Lektiefri skole. Vi tager det på næste gang. 

 

 

14: Eventuelt.  

 

 

MVH 

Esben 


